

Chambly, Jean Prévost, André Michel dit St. Michel, Jean Le Roy, François Vinet dit Larente, René Cuillerier dit L'Veillé, Pierre Tabault, Pierre Aymard, Louis Fortin, Antoine Blignaux dit Sansovey and Michel André.

La Présentation Mission is the spot where M. F. de Fenelon, priest of the Seminary, retired in 1673, in consequence of a disagreement with M. le Comte de Frontenac.

It is from this spot of La Présentation that the colony of Lachine and that of Ste. Anne were served, by mission, until the wooden chapel was erected at the Lachine Fort in 1676 and even up to 1685, when the mission of Ste. Anne was erected into a parish. About that time, the curé of Lachine left La Présentation to go and live in the fort at Lachine. It appears that as early as the year 1667 mass was said at La Présentation, and often in those early days, one of the priests of Saint Sulpice would descend the river on Sunday, especially in summer, to hold service in the house of the sieur de La Salle, in 1666-69, or his purchaser Jean Millot, (1669 76), or in that of a settler named Jean Fournier. In 1673, M. de Fenelon became titulary missionary of La Présentation. Before that year, the missionary had made transient visits only. Faillon, vol. 3, pages 356-359 ; *Les Anciens Forts de Lachine*, page 5 (1).

(1) Since the printing of the french version, I have had a fresh opportunity of making a more minute examination of the registers of Lachine and St. Aunes, to the time of the cession. The result is a few additions to the french version, which will be found in foot notes to the english version. The following note of Mr. Remy, first curé of Lachine, written at Easter of 1685 on one of the first pages of the oldest register of Lachine is of interest:

"Premièrement, il s'est trouvé que cette poste avait été desservie par forme de mission par les prestres du Séminaire de Montréal pendant plusieurs années faute de chapelle et du nombre suffisant d'habitants pour former une cure. Après que la chapelle fust bastie par les soins qu'en prirent les prestres du dit Séminaire au moyen de la quête qu'ils en firent par toute la poste et notamment par les grands soins qu'en prist le sieur René Cuillerier, marchand et habitant et le premier marguillier de cette paroisse, Monsieur Etienne Guyotte, a présent Curé de Villerville et qui desservait alors cette paroisse par forme de mission, fist la bénédiction de la dite chapelle le Jendy Saint de l'année 1676, en vertu de la permission qui luy fust accordée par Messire François Le Febvre, pour lors supérieur du dit Séminaire et grand vicaire du dit Seigneur évêque.

"Le printemps suivant, la dite poste de Lachine fut érigée en paroisse par le dit seigneur évêque dans la visite qu'il fist en ce temps au Montréal, et par lettre missive qu'il écrivit et envoya au dit sieur Guyotte, il lui témoigna agréer, suivant sa dévotion et celle des habitans de cette poste, les paroissiens, que cette église fut érigée sous le titre des Saints Anges, en attendant qu'il en donna ses lettres patentes en forme. Le dit sieur Guyotte, après avoir desservi cette paroisse l'espace de trois ans, fust obligé de faire un voyage en France.

"Fust mis en sa place M. Jean Fremont, prestre du dit Séminaire, par ordre